



U H U B  
ULUSLARARASI HUKUKÇULAR BİRLİĐİ  
International Jurists Union

الاتحاد الدولي للحقوقين

Kütük No:34-161/086

Tel No: +90 212 511 33 85 - Faks No: +90 212 511 67 04

GMS No: +90 532 231 45 50 - +90 532 245 76 28 - +90 532 447 58 93

Edirnekapı Otakçılar Mah.

Savaklar Cad.No:1 34050 Eyüp İstanbul

## Uluslararası Hukukçular Birliđi'nden Açıklama

### Uluslararası Adalet Divanı'nın ("UAD") tavsiye niteliğindeki görüşü hakkında İsrail'in işgal altındaki Filistin topraklarını işgalinin gayri meşruluđu hakkında

Uluslararası Hukukçular Birliđi, ICJ'nin 19 Temmuz 2024 tarihinde yayınladıđı ve Aralık 2022'de kabul edilen bir kararda Birleşmiş Milletler Genel Kurulu tarafından kendisine yöneltilen, İsrail'in devam eden yaptırımlarından kaynaklanan hukuki sonuçlarla ilgili soruya yanıt veren tavsiye niteliğindeki görüşünü takdir etmektedir. Kudüs Şehri'nin demografik bileşimini, karakterini ve statüsünü deđiştirmeyi amaçlayan önlemler de dahil olmak üzere, 1967'den bu yana işgal edilen Filistin Topraklarının uzun vadeli işgali, yerleşimi ve ilhaki nedeniyle Filistin halkının kendi kaderini tayin hakkının ihlali, Bu konuda benimsediđi ayrımcı mevzuat ve tedbirler ile İsrail'in yukarıda bahsi geçen politika ve uygulamalarının işgalin hukuki statüsünü nasıl etkilediđi ve bu durumun tüm ülkeler ve Birleşmiş Milletler açısından hukuki sonuçları nelerdir?

Uluslararası Hukukçular Birliđi tarafından da desteklenen UAD'nin görüşünde Batı Şeria, Dođu Kudüs ve Gazze Şeridi'nin birlik ve bütünlüğünün korunması gereken tek bir bölgesel birim olduđu belirtildi. Ayrıca ICJ, İsrail'in kara, deniz ve hava sınırlarının kontrolü, ithalat ve ihracat vergileri vb. dahil olmak üzere Gazze Şeridi üzerindeki ana yetki unsurlarını kullanmaya devam ettiđini ve bunu yapmaya devam ettiđini belirtti. 2005, onu işgal kanunu kapsamındaki yükümlülüklerinden tamamen kurtarmadı.

UAD aynı zamanda İsrail'in yerleşim politikasının Filistin halkı üzerindeki etkilerini de ele aldı; zira geniş çaplı arazi müsaderesi, bölge sakinlerini temel geçim kaynaklarından mahrum bırakıyor, bu da onların kendi istekleri dışında sınır dışı edilmelerine ve topraklarından ayrılmasına yol açıyor. Ayrıca görüşte, İsraili yerleşimcilerin Batı Şeria ve Dođu Kudüs'e nakledilmesi de dahil olmak üzere İsrail'in yerleşim politikasının Dördüncü Cenevre Sözleşmesi'ni ihlal ettiđi belirtildi. UAD, İsrail yasalarının kapsamının Batı Şeria ve Dođu Kudüs'ü kapsayacak şekilde genişletilmesinin haklı olmadığı kanaatindeydi. Bu nedenle mahkeme, İsrail'in işgalini Lahey Tüzüğü'nün 43. maddesine ve Dördüncü Cenevre Sözleşmesi'nin 64. maddesine aykırı bir şekilde uyguladıđını tespit etti.

UAD, İsrail'in Filistin'deki doğal kaynakları kullanmasının uluslararası hukuktan kaynaklanan yükümlülüklerine uymadığını ve İsrail'in bu yükümlülüklerle bađlı olduđunu belirtti. İsrail, İşgal Altındaki Filistin Toprakları'ndaki eylemleriyle ilgili olarak Uluslararası Medeni ve

Siyasi Haklar Sözleşmesi ile Ekonomik, Sosyal ve Kültürel Haklar Uluslararası Sözleşmesi'ne bağlı kalmaya devam ediyor ve İsrail'in Filistinlilerin haklarına ilişkin politika ve uygulamalarını değerlendirirken şunu söyledi: Uluslararası Adalet Divanı, halkın kendi kaderini tayin hakkının tanınmasını talep ederek, işgalin geçici niteliğini ve topraklar üzerindeki egemenliğin gayri meşru olduğunu kabul ediyor. İşgal altındaki topraklar üzerindeki kontrolün uygulanması, tehdit veya güç kullanımının yasaklanmasıyla tutarlı olmalıdır. İsrail'in uygulamaları aynı zamanda korunan nüfusların zorla nakledilmesinin yasaklanması ve İsrail'in Filistin topraklarının herhangi bir kısmı üzerinde egemenlik hakkına sahip olmamasıyla da çelişmektedir.

Uluslararası Hukukçular Birliği, Filistin halkının kendi kaderini tayin hakkının devredilemez bir hak olması nedeniyle şartlara tabi olamayacağı ve İsrail'in varlığının devam edeceği yönündeki Uluslararası Adalet Divanı'nın görüşünde belirtilen hususları tasdik ve tasdik etmektedir. İşgal altındaki Filistin topraklarında toprakların zorla ele geçirilmesi yasağını ve halkın kendi kaderini tayin hakkını ihlal ediyor. İsrail'in işgal altındaki topraklardaki varlığı yasa dışıdır. İsrail'in bunu mümkün olduğu kadar çabuk bitirmesi gerekiyor.

Uluslararası Hukukçular Birliği, Filistin halkına yapılan adaletsizliğin düzeltilmesi çağrısında bulunuyor ve Uluslararası Adalet Divanı'nın çağrısını doğruluyor: İsrail'in, tazminat, toprak iadesi, taşınmaz mallar ve el konulan tüm varlıklar da dahil olmak üzere yasadışı eylemleri için tazminat ödemekle yükümlü olduğu yönünde 1967'den beri kültürel varlıklar ve varlıklar dahil. İsrail, tüm yerleşimcileri mevcut yerleşim yerlerinden tahliye etmeli, işgal altındaki Filistin topraklarındaki apartheid duvarını kaldırmalı ve işgal sırasında yerlerinden edilen tüm Filistinlilerin orijinal ikamet yerlerine dönmelerine izin vermelidir.

UAD'nin tavsiye niteliğindeki görüşüne desteğini teyit eden Uluslararası Hukukçular Birliği, Birleşmiş Milletler'e, özellikle de Genel Kurul'a ve Güvenlik Konseyi'ne, bu duruma bir an önce son verilmesi için gereken spesifik yöntemleri ve ek önlemleri değerlendirmeye çağırıyor. İşgal altındaki Filistin topraklarında İsrail Devleti'nin yasa dışı varlığına mümkün olduğunca karşı çıkıyoruz. Bütün devletler, İsrail Devleti'nin işgal altındaki Filistin topraklarındaki yasal varlığını tanımamakla ve İsrail Devleti'ne yardım sağlamamakla yükümlüdür.

**Necati CEYLAN-Avukat**  
**Uluslararası Hukukçular Birliği Genel Sekreteri**



## الاتحاد الدولي للحقوقين

Kütük No:34-161/086

Tel No: + 90 212 511 33 85 - Faks No: + 90 212 511 67 04

GMS No: + 90 532 231 45 50 - + 90 532 245 76 28 - +90 532 447 58 93

Edirnekapı, Otakçılar Mah.

Savaklar Cad.No:1 34050 Eyüp İstanbul

### بيان من الاتحاد الدولي للحقوقين

### حول الرأي الاستشاري لمحكمة العدل الدولية

### حول لا شرعية الاحتلال الإسرائيلي للأراضي الفلسطينية المحتلة

يشيد الاتحاد الدولي للحقوقين بالرأي الاستشاري الصادر عن محكمة العدل الدولية بتاريخ 2024/7/19 المتضمن الإجابة على السؤال الذي وجهته لها الجمعية العامة للأمم المتحدة في قرار تبنته في ديسمبر/كانون أول 2022، حول الآثار القانونية الناشئة عن انتهاك إسرائيل المستمر لحق الشعب الفلسطيني في تقرير المصير، وعن احتلالها طويل الأمد للأرض الفلسطينية المحتلة منذ عام 1967 واستيطانها وضمها لها، بما في ذلك التدابير الرامية إلى تغيير التكوين الديمغرافي لمدينة القدس الشريف وطابعها ووضعها، وعن اعتمادها تشريعات وتدابير تمييزية في هذا الشأن وكيف تؤثر سياسات إسرائيل وممارساتها المذكورة أعلاه على الوضع القانوني للاحتلال وما هي الآثار القانونية المترتبة على هذا الوضع بالنسبة لجميع الدول والأمم المتحدة؟

وقد جاء في رأي المحكمة الذي يؤيده الاتحاد الدولي للحقوقين أن الضفة الغربية والقدس الشرقية وقطاع غزة يشكلون وحدة إقليمية واحدة ينبغي الحفاظ على وحدتها وسلامتها. وذكرت أن إسرائيل ما زالت قادرة على ممارسة العناصر الرئيسية للسلطة على قطاع غزة وقد واصلت ممارسة ذلك، بما في ذلك السيطرة على الحدود البرية والبحرية والجوية، والواردات، وضرائب التصدير، وما إلى ذلك. وترى المحكمة أن انسحاب إسرائيل من غزة عام 2005 لم يعفها بشكل كامل من التزاماتها بموجب قانون الاحتلال.

كما تناولت المحكمة آثار سياسة الاستيطان التي تتبعها إسرائيل على الشعب الفلسطيني، حيث تؤدي المصادرة واسعة النطاق للأراضي إلى حرمان السكان من وسائل العيش الأساسية، مما يؤدي إلى ترحيلهم ومغادرة الأراضي ضد إرادتهم. وقالت إن سياسة الاستيطان الإسرائيلية، بما في ذلك نقل المستوطنين الإسرائيليين إلى الضفة الغربية والقدس الشرقية، ينتهك اتفاقية جنيف الرابعة. ورأت المحكمة أن توسيع نطاق القانون الإسرائيلي ليشمل الضفة الغربية والقدس الشرقية ليس له ما يبرره ولذلك ترى المحكمة أن إسرائيل مارست احتلالها بطريقة لا تتفق مع المادة 43 من أنظمة لاهاي والمادة 64 من اتفاقية جنيف الرابعة.

وقالت المحكمة إن استخدام إسرائيل للموارد الطبيعية في فلسطين لا يتوافق مع التزاماتها بموجب القانون الدولي وأن إسرائيل ملزمة بها. وتظل إسرائيل ملزمة بالعهد الدولي الخاص بالحقوق المدنية والسياسية والعهد الدولي الخاص بالحقوق الاقتصادية والاجتماعية والثقافية فيما يتعلق بإجراءاتها في الأرض الفلسطينية المحتلة وقالت إنه عند النظر في سياسات وممارسات إسرائيل فيما يتعلق بحق الشعب الفلسطيني في تقرير مصيره، تعترف المحكمة بالطبيعة المؤقتة للاحتلال وعدم شرعية السيادة على الأراضي المحتلة، وأن ممارسة السيطرة على الأراضي المحتلة يجب أن تكون متسقة مع حظر التهديد باستخدام القوة أو استخدامها. كما أن الممارسات الإسرائيلية تتعارض مع حظر النقل القسري للسكان المحميين أنه لا يحق لإسرائيل السيادة على أي جزء من الأراضي الفلسطينية.

إن الاتحاد الدولي للحقوقيين يؤكد على ما جاء في رأي المحكمة الدولية إن وجود حق الشعب الفلسطيني في تقرير مصيره لا يمكن أن يخضع لشروط، فهو حق غير قابل للتصرف، وإن استمرار وجود إسرائيل في الأرض الفلسطينية المحتلة ينتهك حظر الاستيلاء على الأراضي بالقوة وحق الشعب في تقرير المصير. وأن الوجود الإسرائيلي في الأراضي المحتلة غير قانوني. وإن إسرائيل ملزمة بإنهائه في أسرع وقت ممكن.

كما يدعو الاتحاد الدولي للحقوقيين الى رد الظلم الواقع على الشعب الفلسطيني، ويؤكد على ما دعت اليه المحكمة الدولية بأن إسرائيل ملزمة بتقديم التعويضات عن أفعالها غير المشروعة، بما في ذلك رد الحقوق والتعويض. ويشمل ذلك إعادة الأراضي والممتلكات غير المنقولة وجميع الأصول التي استولت عليها منذ عام 1967، بما في ذلك الممتلكات والأصول الثقافية. وإن على إسرائيل إجلاء جميع المستوطنين من المستوطنات القائمة وتفكيك جدار الفصل العنصري في الأرض الفلسطينية المحتلة، والسماح لجميع الفلسطينيين الذين نزحوا خلال مدة الاحتلال بالعودة إلى مكان إقامتهم الأصلي.

الاتحاد الدولي للحقوقيين الذي يؤكد تأييده للرأي الاستشاري لمحكمة العدل الدولية ، فإنه يدعو الأمم المتحدة، وبشكل خاص الجمعية العامة، ومجلس الأمن، النظر في الطرق المحددة والإجراءات الإضافية اللازمة لوضع حد في أسرع وقت ممكن للوجود غير القانوني لدولة إسرائيل في الأرض الفلسطينية المحتلة. وأن جميع الدول ملزمة بعدم الاعتراف بالوجود القانوني لدولة إسرائيل في الأرض الفلسطينية المحتلة، وعدم تقديم المساعدة لدولة إسرائيل في الأرض الفلسطينية المحتلة. خصوصا أن سياسات وممارسات إسرائيل تتعارض مع المادة 3 من اتفاقية القضاء على جميع أشكال التمييز العنصري، في انتهاك لحظر الفصل العنصري segregation والأبارتايد apartheid.

نجاتي سبيلاوي  
Uluogorasi  
Birligi  
الأمين العام للحقوقيين الدولي  
38-101-086

U H U B  
ULUSLARARASI HUKUKÇULAR BİRLİĞİ  
International Jurists Union

الاتحاد الدولي للحقوقين

Kütük No:34-161/086

Tel No: + 90 212 511 33 85 - Faks No: + 90 212 511 67 04

GMS No: + 90 532 231 45 50 - + 90 532 245 76 28 - +90 532 447 58 93

Edirnekapı Otakçılar Mah.

Savaklar Cad.No:1 34050 Eyüp İstanbul

**Statement from the International Jurists Union**

**About the advisory opinion of the International Court of Justice (“ICJ”)**

**About the illegitimacy of the Israeli occupation of the occupied Palestinian territories**

The International Jurists Union commends the advisory opinion issued by the ICJ on 19<sup>th</sup> of July 2024, which provides an answer to the question addressed to it by the United Nations General Assembly in a resolution adopted in December 2022, about the legal consequences arising from Israel’s continued violation of the right of the Palestinian people to self-determination, on its long-term occupation, settlement and annexation of the Palestinian Territory occupied since 1967, including measures aimed at changing the demographic composition, character and status of the City of Jerusalem, on its adoption of discriminatory legislation and measures in this regard and on how the above-mentioned policies and practices of Israel affect the legal status of the occupation and what are the legal implications of this situation for all countries and the United Nations?

The ICJ’s opinion, which is endorsed by the International Jurists Union, stated that the West Bank, East Jerusalem and the Gaza Strip constitute a single territorial unit whose unity and integrity must be preserved. Further, the ICJ stated that Israel remains able and has continued to exercise the main elements of authority over the Gaza Strip, including control over land, sea and air borders, imports and export taxes, etc. The ICJ believes that Israel's withdrawal from Gaza in 2005 did not completely relieve it of its obligations under the law of occupation.

The ICJ also addressed the effects of Israel's settlement policy on the Palestinian people, as large-scale land confiscation deprives residents of their basic means of livelihood, leading to their deportation and departure from the lands against their will. Moreover, the opinion stated that Israel's settlement policy, including the transfer of Israeli settlers to the West Bank and East Jerusalem, violates the Fourth Geneva Convention. The ICJ considered that expanding the scope of Israeli law to include the West Bank and East Jerusalem was not justified. Therefore, the court finds that Israel exercised its occupation in a manner inconsistent with Article 43 of the Hague Regulations and Article 64 of the Fourth Geneva Convention.

The ICJ stated that Israel's use of natural resources in Palestine does not comply with its obligations under international law and that Israel is bound by them. Israel remains bound by the International Covenant on Civil and Political Rights and the International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights in relation to its actions in the Occupied Palestinian

Territory and said that in considering Israel's policies and practices with regard to the right of the Palestinian people to self-determination, the ICJ recognizes the temporary nature of the occupation and the illegitimacy of sovereignty over the territories. The exercise of control over occupied territory must be consistent with the prohibition of the threat or use of force. Israeli practices also contradict the prohibition of forced transfer of protected populations and that Israel does not have the right to sovereignty over any part of the Palestinian territories.

The International Jurists Union affirms and endorse what was stated in the opinion of the ICJ that the existence of the right of the Palestinian people to self-determination cannot be subject to conditions, as it is an inalienable right, and that the continued presence of Israel in the occupied Palestinian territory violates the prohibition of seizing land by force and the right of the people to self-determination. The Israeli presence in the occupied territories is illegal. Israel is obligated to end it as quickly as possible.

The International Jurists Union calls for redressing the injustice done to the Palestinian people, and affirms what the ICJ has called for, that Israel is obligated to provide compensation for its illegal actions, including restitution, the return of land, immovable property and all assets seized since 1967, including cultural property and assets. Israel must evacuate all settlers from existing settlements, dismantle the apartheid wall in the occupied Palestinian territory, and allow all Palestinians who were displaced during the occupation to return to their original place of residence.

The International Jurists Union, which confirms its support for the advisory opinion of the ICJ, calls on the United Nations, and in particular the General Assembly, and the Security Council, to consider the specific methods and additional measures necessary to put an end as quickly as possible to the illegal presence of the State of Israel in the occupied Palestinian territory. All states are obligated not to recognize the legal presence of the State of Israel in the Occupied Palestinian Territory, and not to provide assistance to the State of Israel in the Occupied Palestinian Territory. Especially since Israel's policies and practices contradict Article 3 of the Convention on the Elimination of All Forms of Racial Discrimination, . violation of the prohibition of segregation and apartheid

**Necati CEYLAN-**  
**Lawyer**

**Secretary General Of The International Union Of Jurists**

